
SPRÁVA 0 ČINNOSTI ZMOHO
za rok 2022

Združenie vykonávalo počas roka 2022 svoju činnost' v zmysle stanov, uznesení svojho X.  snemu
a prijatých záverov zo zasadnutí konaných počas roka. Jeho činnosť sa vrátila po protipandemických
opatreniach  do  normálu,  hoci  sa v priebehu  roka  objavili  iné  problémy,  a to  vojenský  konflikt  na
Ukrajine, utečenecká krĺza a následne aj krĺza energetická.
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90,48 %, pričom  100 %-nú účasť na zasadnutiach zaznamenali obce Brezovica, Čimhová, Habovka,
Hladovka,   Liesek,   Oravslý   Biely   Potok,   Trstená   azábiedovo.   Účasť   ostatných   členov   bola
nasledovná - Štefanov nad Oravou, Vitanová a Zuberec - 88,89 %, Nižná a Suchá Hora - 66,67 % a
Podbiel -55,56 %. V priebehu roka nebolo využité hlasovanie „per rollam" ani raz.
Na sneme a zasadnutiach sa v priebehu roka zúčastnilo spolu 42  hostí.  Hostia boli prizývaní podl'a
aktuálnych potrieb a na základe unesení snemu resp. záverov zo zasadnutĺ.
ZMOHO zorganizovalo v priebehu roka pre štatutárov a odbomých zamestnancov samospráv jedno
pracovné stretnutie s účast'ou 49 osôb.
Naši  delegáti  sa  v priebehu  roka  2022  zúčastnili  protestného  podujatia  pred  Úradom  vlády  SR  v
Bratislave,   rokovania  mimoriadneho   32.   snemu  ZMOS   v senci   s následným. zapojením  našich
členských samospráv do Štrajkovej pohotovosti a stiahnutím obecných vlajok na pol žrde, a nechýbali
sme ani na rokovanĺ 33.snemu ZMOS v Senci. Všetky aktivity ZMOS upozorňovali štátnu exekutívu
na   hroziace   problémy    spojené    so   zlým    stavebným   zákonom,    s narúšaním   zásad   fiškálnej
decentralizácie,   s hroziacimi  dopadmi  energetickej   krízy  atď.  -hlasy   samosprávy  však  zostali
nevypočuté a o ich pravdivosti už dnes niet pochýb, pričom ďalšie negatívne dopady sú pred nami.
Smutnou skúsenost'ou z našej  činnosti je skutočnosť, že poslanec NR SR z vládneho tábora nás na
rokovaní združeria osobne ui sťoval :
-že stavebný zákon neprejde (podl'a výpisu z hlasovania v NR SR aj on hlasoval za tento zákon),
-  že  petícia  rozbehnutá  ZMOS-om  na  presadenie  zmeny  volebného  zákona,  ktorá  by  rozdelila
Slovensko na viac volebných obvodov, je zbytočná, lebo vládna koalícia jg už takmer dohodnutá na
tejto   zmene   -vúvode   tohto   roka   aj   jeho   hlasom   prešla   zmena   Ustavy   SR   smerujúca   k
„zabetónovaniu" Vladimírom Mečiarom presadeného systému volíeb do NR SR v jednom volebnom
obvode.
Tak ako pri pandémii z predchádzajúcich rokov v rolfli 2022 nakoniec opät' samosprávy zachraňovali
hrozivú situáciu s vojnovými utečencami po útoku Ruska na Ukrajinu aja ďakujem všetkým našim
členom,  ktorí   sa  zapojili   do   pomoci   nielen  utečencom,   ale   cez  transparentný   účet  ZMOS   aj
samosprávam na východnej hranici, ktoré by inak boli zostali veľmi dlho bez akejkoľvek pomoci.
V orgánoch ZMOS-u sme aj  v uplynulom roku mali zastúpenie dvoma starostami, a to okrem Rady
ZMOS   (Ing.   Ján.Banovčan)   aj   v dvoch   odbomých   sekciách   -v sekcii   verejnej   správy   (Ing.
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V orgánoch Oravskej vodárenskej spoločnosti, a.s., náš región naďalej zastupovali v zmysle stanov -
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Ing.  Magdaléna Zmarzláková,  vzhľadom  na  rotujúce  obsadzovanie  tohto  postu ju v nasledujúcom
období nahradí zástupca okresu Dolný Kubín.
ZMOHO  ako  súčasť  ZMOS-u  aj  v uplynulom  roku  aktívne  pracovalo  azapájalo  sa  do  činnosti
ZMOS,   včas   zasielalo   požadované   podklady,   pripomienky   k návrhom   legislatívnych   zmien
týkajúcich   sa   samosprávy   avRade   ZMOS   aj   v odbomých   sekciách   sa   snažilo   presadzovať
požiadavky, ktoré vzišli z našich rokovaní. Svoje aktivity smerovalo samozrejme aj smerom dovnútra
a  svojim  členom poskytovalo  aktuálne  infomácie z  orgánov ZMOS,  z Kancelárie  ZMOS  a podľa
požiadaviek  členov  prizývalo  na  svoje  rokovania  hostí  s cieľom  spolupráce  s inými  orgármi  a
organizáciami,  koordinovania  a  zjednocovania  postupov, poskytovania  výkladov  k nejasnostiam



a pod.   Osobitný   zreteľ   bol   kladený   na   uvádzanie   legislatívnych   zmien   do   života   členských
samospráv.  Zo  všetkých  rokovaní  ZMOHO  boli  poskytované  infomácie  (vo  fome  záznainov  so
závemi  zo  zasadnutí  čí  zápisnice  s uzneseniari  snemu)  médiám  regionálneho  i celoslovenského
významu a samozrejme všetkým členom združenia.

Vzhľadom  k vyššie  uvedenému  je  možné  konštatovať,  že  Združenie  miest  a obcí  Homá  Orava
v roku  2022  fimgovalo  napriek  všetkým  problémom  tak,  aby  svoje  úlohy  vyplývajúce  zo  stanov,
uznesení  snemu a záverov zasadnutí  naplnilo v celom rozsahu a bolo prinosom pre  svojich členov.
Všetkým   členským   samosprávam   za   ich   aktívnu   účasť   na   činnosti   združenia   patri   uznanie
apoďakovanie.    Zároveň    sa    chcem    poďákovať    všetkým,    za    dôvem    apodporu    vmojom
„predsedovaní"  v našom  združení.  Je  to  tento  rok  už  20  rokov,  čo  som  sa  stal  predsedom  nášho
združenia,  investoval  som  do tejto práce  množstvo času a enerrie  a chcem  v nasledujúcom  období
odovzdať svoje skúsenosti a znalosti novému vedeniu združenia, ktoré si dnes zvolíme a ktoré verím,
že mu prinesie nový elán a dokáže ho posunúť na ešte vyššiu úroveň.

Do   ďalšieho   roka   existencie   nášho   združenia   prajem   nám   všetkým,   štatutárom,   poslancom   i
zamestnancom našich samospráv aj všetlým ich obyvatel'om ukončenie energetickej krízy, skončenie
problémov vzniknutých Ruskou agresiou na Ukrajine, vel'a zdravia, šťastia, sily a úspechov.

V Liesku  07.02.2023

i-@-
Ing. Ján Banovčan
predseda ZMOHO


